
Protokół Nr VIII/56/2023 

z LVI sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 20 grudnia 2023 r. 

 

Sala narad Urzędu Gminy w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 13 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący przeszedł do przyjęcia porządku 

obrad, powiedział iż radni otrzymali zaproponowany porządek, zapytał czy chcą zgłosić 

zmiany. 

Pan Wójt poprosił o zdjęcie z porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zamianę nieruchomości”, a wprowadzenie do porządku obrad punktów „Podjęcie 

uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

pomocy w zakresie dożywiania w postaci posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 

lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028” 

oraz „Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028”. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zaproponować inne zmiany, w związku 

z tym, iż nie zgłoszono innych zmian zaproponował, aby punkt „Podjęcie uchwały w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie 

dożywiania w postaci posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028” wprowadzić do 

porządku obrad pod pozycją 8, w miejsce punktu „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zamianę nieruchomości”, który zostaje zdjęty, a punkt „Podjęcie uchwały w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028” pod pozycją 9, w związku 

z wprowadzoną zmianą zmieni się numeracja dotychczasowych punktów poczynając od 

proponowanego punktu 9 o jeden wzwyż. Pan przewodniczący poddał pod głosowanie 

zmieniony porządek obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

Zatwierdzony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z LV sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 



7. Podjęcie uchwały w sprawie zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Rakszawa 

8. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy w zakresie dożywiania w postaci posiłku, świadczenia pieniężnego 

na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na 

lata 2024-2028 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 

w zakresie dożywiania,,Posiłek w szkole i w domu ’’ na lata 2024-2028 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2023 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2024 rok 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2023 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIV/423/23 Rady Gminy Rakszawa 

z dnia 27 września 2023r w sprawie przyznania dotacji celowej dla Muzeum -Zamek 

w Łańcucie na zadanie: „Remont i przebudowa budynku służbówki tzw.” 

Dyrektorówki” wchodzącego w skład dawnego zespołu myśliwskiego Julin” 

15. Podjęcie uchwały budżetowej Gminy Rakszawa na rok 2024 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 

2024 – 2031 

17. Wnioski i zapytania radnych 

18. Sprawy różne 

19. Zakończenie obrad 

 
Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                         

tj. przyjęcia protokołu z LV sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu, 

w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z LV 

sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad  

tj. informacji Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż w minionym okresie był w stałym kontakcie 

z dyrektorami jednostek, z pracownikami Urzędu, z Panem Wójtem, z radnymi, ponadto 

przygotowywał dzisiejszą sesję. Pan Przewodniczący w związku z intensywnymi opadami 



śniegu, jakie miały miejsce był w kontakcie z interweniującymi mieszkańcami i właściwymi 

służbami. Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt powiedział, że Jego działalność w minionym okresie związana była 

z przygotowywaniem budżetu na rok następny, a także zamykaniem bieżącego budżetu. 

Przygotowywane są nowe inwestycje, ważną informacją jest, że aktualnie są podpisywane 

umowy na dofinansowanie związane z ochroną zabytków, ponadto pozyskane są środki na 

przebudowę oświetleń ulicznych na system LED-owy, sterowany, w związku z czym Gmina 

samodzielnie będzie mogła sterować oświetleniem, w realizacji są inwestycje związane 

z przebudową dróg, budową nowych dróg, budową sieci kanalizacyjnych i wodociągowych. 

Pan Wójt powiedział, iż na wiele pytań odpowie w punkcie wnioski i zapytania radnych, gdyż 

padło wiele pytań na które ma przygotowane odpowiedzi. Pan Wójt powiedział, iż jest spór 

dotyczący dofinansowania dla prywatnego przedszkola, gdyż jak radni wiedzą w związku 

z uchwałą podjętą jeszcze w poprzedniej kadencji prywatne żłobki i przedszkole są 

dofinansowane z budżetu Gminy, szczegółowe rozliczenie zawierające kwoty 

w poszczególnych latach zostanie w najbliższym czasie udostępnione. Pan Wójt nawiązując do 

funkcjonowania jednostek powiedział, iż dość dużo nauczycieli choruje, w związku z czym 

trzeba było poczynić pewne ruchy kadrowe związane z zastępstwami. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt piąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

 Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy, 

o przybliżenie tego tematu poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Sekretarz. 

Pani Sekretarz powiedziała, iż na poprzedniej sesji zostały podjęte uchwały: 

− Uchwała Nr LV/430/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 listopada 2023 roku 

w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z ogólnodostępnego obiektu rekreacyjnego 

zlokalizowanego w miejscowości Wydrze – uchwała została przesłana do Dziennika 

Urzędowego Województwa Podkarpackiego i opublikowana 11.12.2023 r. pod poz. 

5605, 

− Uchwała Nr LV/431/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 listopada 2023 roku 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości – uchwała została 

przesłana do Dziennika Urzędowego Województwa Podkarpackiego i opublikowana 

29.11.2023 r. pod poz. 5224, 

− Uchwała Nr LV/432/23, z  dnia 21 listopada 2023 roku w sprawie określenia wysokości 

rocznych stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy Rakszawa – 

uchwała została przesłana do Dziennika Urzędowego Województwa Podkarpackiego 

i opublikowana 29.11.2023 r. pod poz. 5226, 

− Uchwała Nr LV/433/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 listopad 2023 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny nieruchomości na rzecz Gminy 

Rakszawa uraz Uchwała Nr LV/434/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 listopada 2023 

roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny nieruchomości na 



rzecz Gminy Rakszawa – jedna z nich jest na etapie kompletowania dokumentów, 

dokumenty dotyczące drugiej mają niebawem trafić do Notariusza,  

− 6 uchwał dotyczących nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa – uchwały 

wejdą w życie w terminach zapisanych w poszczególnych uchwałach, 

− Uchwała Nr LV/441/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 listopada 2023 roku 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023 – uchwała 

w trakcie realizacji, 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Sekretarz, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że uchwała dotyczy nieruchomości nr 195/36 położonej w miejscowości 

Węgliska, w części określonej w załączniku graficznym, większość nieruchomości jakie 

sprzedaje Gmina jest związana z poprawą życia mieszkańców, te działki stanowią uzupełnienie 

nieruchomości zabudowanej, najczęściej stanowią dojazd, są to niewielkie powierzchnie, ilość 

takich uchwał jest często komentowana, niemniej jednak nikt szczegółowo nie analizuje 

dlaczego dana nieruchomość jest sprzedawana, najczęściej są to małe działki służące do 

dojazdu. Pan Wójt powiedział, iż Gmina nie tylko sprzedaje działki, ale także pozyskuje, w tym 

miesiącu pozyskała siedem działek w celu poszerzenia dróg. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu Komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LVI/442/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

siódmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy w zakresie dożywiania w postaci posiłku, świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2024-2028. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Pana Wójta. 



Pan Wójt powiedział, że w uchwale chodzi o podwyższenie kryterium dochodowego, jest 

kryterium podstawowe, a tu jest jego podwyższenie o 200%, chodzi o to, aby więcej osób mogło 

skorzystać z dożywiania, jest to skierowane do dzieci i młodzieży, ale głównie korzystają z tego 

dzieci w wieku szkolnym.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                            

w temacie tej uchwały, zapytał czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni nie zabrali 

głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania 

w  postaci posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż podjęta uchwała będzie miała Nr LVI/443/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania w postaci posiłku, 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego 

w  postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, odczytał jej treść, po czym uznał punkt ósmy 

porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w  formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że chodzi tu o sytuacje związane z brakiem możliwości wykorzystania 

tych świadczeń. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                            

w temacie tej uchwały, zapytał czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni nie zabrali 

głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie określenia 

zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż podjęta uchwała będzie miała Nr LVI/444/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek 

w szkole i w domu" na lata 2024-2028, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziewiąty 

porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 10 



 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania ,,Posiłek w szkole i w domu’’ na lata 2024-2028. Pan Przewodniczący 

o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż jest to program rządowy, jest już przez lata realizowany w naszej 

Gminie, są trzy moduły, dla dzieci i młodzieży, dla osób dorosłych oraz moduł organizacji 

stołówek. Gmina skupia się głównie na organizacji stołówek w celu zapewnienia dożywiania 

dla dzieci i młodzieży, dzieciom zapewnia się w szkole gorący posiłek, poprzez ten program 

propagowane jest zdrowe i regularne odżywianie, Pan Wójt powiedział, iż na przebudowę 

stołówki Gmina pozyskała 8.000.000,00 zł, inwestycja ma być realizowana w latach 2024 – 

2025. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                            

w temacie tej uchwały, zapytał czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni nie zabrali 

głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie ustanowienia 

wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania ,,Posiłek w szkole i w domu ’’ na 

lata 2024-2028. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LVI/445/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie ustanowienia wieloletniego 

programu osłonowego w zakresie dożywiania ,,Posiłek w szkole i w domu ’’ na lata 2024-2028, 

odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziesiąty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2023. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej 

uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych przyjmowany jest co roku, program skupia się na kwestiach związanych 

z profilaktyką, a ta skupia się na organizowaniu zajęć profilaktycznych dla dzieci i młodzieży, 

w celu zapobiegania takim problemom. Pan Wójt powiedział, iż alkoholizm jest skutkiem 

różnych czynników, nie pojawia się jako hobby, zawsze ma jakieś źródło, program ma na celu 

zwalczanie źródeł problemów, leczenie skutków nie zawsze przynosi zamierzony rezultat, 

Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych kieruje takie osoby na leczenie 

przymusowe, takie leczenie w większości przypadków kończy się kolejnym takim pobytem, 

a potem kolejnym. Profilaktyka promuje zdrowy i rodzinny tryb życia. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 

2023. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 



„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LVI/446/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2023, odczytał jej treść, po 

czym uznał punkt jedenasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2024 rok. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż Program Przeciwdziałania Narkomanii również ma charakter 

profilaktyczny, skierowany jest głównie do dzieci i młodzieży, ma im urzeczywistnić 

zagrożenia związane z używkami, narkotykami, które bardzo niekorzystnie i drastycznie 

wpływają na zdrowie. Problemy są różne, często spotykanie jest uzależnienie od lekarstw, 

nawet od kropli żołądkowych, uzależnienia coraz częściej dotykają coraz młodszych. Pan Wójt 

podziękował wszystkim jednostkom za współpracę w tym temacie.  

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2024 rok. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LVI/447/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2024 rok, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dwunasty 

porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Panią Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż w uchwale tej zwiększa się dochody bieżące budżetu o kwotę 

145.863,00 zł z następujących źródeł: 

− wpływy z najmu lokali użytkowych kwota 14.000,00 zł; 

− wpływy z refaktur za media wodę energię elektryczną i gaz z lokali użytkowych kwota 

26.000,00 zł( rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami); 

− wpływów z podatku od nieruchomości 41.000,00 zł, (rozdział 75616 Wpływy z podatku 

rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków i darowizn, podatku od czynności 

cywilnoprawnych oraz podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych dotyczy od osób 

fizycznych); 

− dotacja otrzymana z państwowego funduszu celowego na realizację zadań bieżących 

jednostek sektora finansów publicznych w ramach programu Ministra Finansów pod 



nazwa „Lekcje o finansach” w kwocie 17.872,00 zł (rozdział 80101 Szkoły 

podstawowe); 

− wpływów z usług zakwaterowania w schronisku młodzieżowym kwota 35.500,73 zł 

(rozdział 85417 Szkolne schroniska młodzieżowe paragraf 0830); 

− środki z Funduszu Pracy otrzymane na realizację zadań wynikających z odrębnych 

ustaw w ramach programu asystent rodziny w roku 2023 w kwocie 11.490,27 zł. 

Ponadto zwiększa się wydatki bieżące budżetu o kwotę 145.863,00 zł z następujących źródeł: 

− na wydatki związane z funkcjonowaniem Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie 

gminy kwota 10.000,00 zł (rozdział 75412); 

− wydatki związane z utrzymaniem szkól podstawowych kwota 30.000,00 zł (rozdział 

80101); 

− wydatki związane z utrzymaniem przedszkola publicznego  kwota 55.000,00 zł  

(rozdział 80104); 

− wydatki na realizację zadania w ramach programu Ministra Finansów pod nazwa 

„Lekcje o finansach” w raz z wkładem własnym kwota 22.345,00 zł (rozdział 80195) 

oraz pozostałe wydatki o kwotę 17.027,73 zł;  

− wydatki  w ramach programu asystent rodziny w kwocie  11.490,27 zł (rozdział 85504); 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Skarbnik, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LVI/448/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023, odczytał jej treść, po czym uznał punkt trzynasty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIV/423/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 

27 września 2023r w sprawie przyznania dotacji celowej dla Muzeum -Zamek w Łańcucie na 

zadanie: „Remont i przebudowa budynku służbówki tzw.” Dyrektorówki” wchodzącego 

w skład dawnego zespołu myśliwskiego Julin”, Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu 

tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż jest to kolejna uchwała związana z dofinansowaniem, żeby Pałacyk 

w Julinie odzyskał swój blask, jest to kolejna cegiełka jaką tam wkładamy, wcześniej Gmina 

podciągnęła tam wodę, została wyasfaltowana droga tam biegnąca. Pan Wójt wyraził nadzieję, 

że duże dofinansowanie, jakie jest tam przyznane w końcu ruszy i prace będą realizowane, żeby 

Julin mógł pociągnąć cały powiat i żeby ruszył ruch turystyczny. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 



Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany Uchwały Nr LIV/423/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 września 2023r w sprawie 

przyznania dotacji celowej dla Muzeum -Zamek w Łańcucie na zadanie: „Remont i przebudowa 

budynku służbówki tzw.” Dyrektorówki” wchodzącego w skład dawnego zespołu 

myśliwskiego Julin”. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LVI/449/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr LIV/423/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 września 2023r w sprawie przyznania dotacji celowej dla 

Muzeum -Zamek w Łańcucie na zadanie: „Remont i przebudowa budynku służbówki tzw.” 

Dyrektorówki” wchodzącego w skład dawnego zespołu myśliwskiego Julin”, odczytał jej treść, 

po czym uznał punkt czternasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piętnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały budżetowej Gminy Rakszawa na rok 2024. Pan Przewodniczący 

powiedział, iż punkt ten będzie procedowany zgodnie z uchwałą nr XII/42/11 Rady Gminy 

w Rakszawie z dnia 30 września 2011 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej, po czym odczytał treść uchwały budżetowej Gminy Rakszawa na rok 2024. Po 

odczytaniu uchwały budżetowej na 2024 rok Pan Przewodniczący o przedstawienie opinii 

dotyczącej projektu budżetu poprosił Przewodniczącego Komisji Społecznej. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje 

projekt budżetu Gminy Rakszawa na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Przewodniczącemu Komisji Społecznej,                                

a następnie o przedstawienie opinii poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarczej. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż Komisja Gospodarcza pozytywnie 

opiniuje projekt budżetu Gminy Rakszawa na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Przewodniczącemu Komisji Gospodarczej,                           

a następnie o przedstawienie opinii poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła opinię wypracowaną na posiedzeniu                 

w dniu w dniu 5 grudnia 2024 roku. Na podstawie § 3 ust. 4 i 5 Uchwały Nr XII/42/11 Rady 

Gminy w Rakszawie z dnia 30 września 2011 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej, Komisja Rewizyjna analizowała projekt budżetu na 2024 rok na posiedzeniach 

w  dniach 21 listopada 2023 r. i 5 grudnia 2023 roku, zapoznała się z opiniami Komisji stałych 

Rady Gminy. Wyjaśnień w sprawie projektu budżetu udzielali Wójt i Skarbnik Gminy. Komisja 

Rewizyjna po analizie planowanych dochodów i wydatków budżetowych, a także po 

zapoznaniu się z opiniami Komisji Społecznej i Komisji Gospodarczej zajęła poniższe 

stanowisko: Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały budżetowej Gminy 

Rakszawa na 2024 rok. (opinia z wnioskiem dołączona do protokołu, do wglądu w biurze Rady 

Gminy). 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr 3/18/2023 z dnia 5 grudnia 2023 roku 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie projektu 

uchwały budżetowej Gminy Rakszawa na 2024 rok. Pan Przewodniczący powiedział, iż radni 



pełną treść wraz z uzasadnieniem radni mają dołączoną do materiałów na sesję, zapytał czy ma 

w tej chwili odczytać także uzasadnienie. 

Radni powiedzieli, iż zapoznali się z pełną treścią uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Pana Wójta o przedstawienie stanowiska w sprawie 

opinii Komisji Rady i opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Pan Wójt powiedział, iż opinie są pozytywne, wszystko zostało przyjęte bez zastrzeżeń, 

w związku z czym nie ma nad czym dyskutować, niemniej jednak dzieje się tak dzięki dobrej 

współpracy, liczby mówią same za siebie, zadowalającym jest też fakt, że nie ma tam kredytu, 

odsetki jakie teraz obowiązują są „mordercze”. Pan Wójt powiedział, iż ten budżet jest 

budżetem optymistycznym, udało się go zamknąć bez kredytu, prognoza na 2024 rok również 

jest obiecująca, gdyż powstały nowe inwestycje i pojawili się nowi przedsiębiorcy, a oni będą 

płacić podatki, jak nie od 2024 roku, to na pewno w 2025 roku. Udało się przeprowadzić 

reformę oświaty, kolejne reformy będą prowadzone, oświata nigdy nie przynosiła zysków, ale 

cieszy fakt, że co chwilę udaje się redukować jakieś koszty. Pan Wójt powiedział, iż udało się 

także, że nie będzie podniesiona opłata za odpady, a jak wiadomo wszystko idzie w górę. Pan 

Wójt podziękował wszystkim za współpracę. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym o przedstawienie 

autopoprawek poprosił Panią Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż zarówno dochody jak i wydatki wprowadzane autopoprawką 

były ujęte w budżecie 2023 roku. W związku z przesunięciem terminu realizacji zadań 

w planowanym zakresie w/w zadania dokonuje się alokacji środków w budżecie na 2024 rok 

wraz z dochodami z tytułu dotacji. Powyższe zmiany nie wpływają na wynik finansowy 

przyjęty w projekcie budżetu na 2024 rok, który stanowi nadwyżka w kwocie 170.123,00 zł. 

Pani Skarbnik przedstawiła zmiany. 

Dochody według działów klasyfikacji budżetowej   

W dziale 600 Transport i łączność: 

− dochody majątkowe  – środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na finansowanie 

lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych 

związanych z przeciwdziałaniem COVID-19 – Promesa dotycząca dofinasowania 

inwestycji z Programu Rządowego Fundusz Polski Ład w ramach zadań: 

➢ „Przebudowa dróg w gminie Rakszawa zapewniających dojazd do infrastruktury 

turystycznej” Edycja 3PGR/2021/1710/PolskiLad (kontynuacja z 2023 roku ) w kwocie 

1.999.995,00 zł; 

➢ „Przebudowa dróg w gminie Rakszawa zapewniających dojazd do terenów 

inwestycyjnych” Edycja 2/2021/2709/PolskiLad (kontynuacja z 2023 roku ) w kwocie 

4.998.337,00 zł; 

W dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

− dochody majątkowe – środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na finansowanie 

lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych 

związanych z przeciwdziałaniem COVID-19 – Promesa dotycząca dofinasowania 

inwestycji z Programu Rządowego Fundusz Polski Ład: „Uregulowanie gospodarki 

wodno-ściekowej w Gminie Rakszawa” Edycja 2/2021/3769/PolskiLad zwiększa się 

o kwotę 139.619,60 zł; 

➢ Dokonuje się przeniesienia dochodów majątkowych w ramach zadania pn.”Przebudowa 

budynków oświatowych oraz użyteczności publicznej w Gminie Rakszawa” Edycja 

6PGR/2023/01/PolskiLad Promesa dotycząca dofinasowania inwestycji z Programu 

Rządowego Fundusz Polski Ład z rozdziału 70095 Pozostała działalność do rozdziału 

75095 Pozostała działalność.  Wydatki ujęte w projekcie budżetu na w/w zadanie ujęto 

w rozdziale 75095. 

Wydatki według działów i rozdziałów klasyfikacji budżetowej  



Dział 600 Transport i łączność 

− w rozdziale 60016 Drogi publiczne gminne wprowadza się wydatki majątkowe ze 

środków z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych na 

realizację zadań inwestycyjnych w ramach zadań: 

➢ „Przebudowa dróg w gminie Rakszawa zapewniających dojazd do infrastruktury 

turystycznej” Edycja 3PGR/2021/1710/PolskiLad (kontynuacja z 2023 roku ) w kwocie 

1.999.995,00 zł; 

➢ „Przebudowa dróg w Gminie Rakszawa zapewniających dojazd do terenów 

inwestycyjnych” Edycja 2/2021/2709/PolskiLad (kontynuacja z 2023 roku ) w kwocie 

4.998.337,00 zł; 

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

− w rozdziale 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód zwiększa się wydatki 

majątkowe w ramach zadania „Uregulowanie gospodarki wodno-ściekowej w Gminie 

Rakszawa” Edycja 2/2021/3769/PolskiLad o kwotę 139.619,60 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Skarbnik, po czym otworzył dyskusję 

w kwestii autopoprawek, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, 

a następnie poddał pod głosowanie przyjęcie autopoprawek do budżetu roku 2024 zgłoszonych 

przez Wójta Gminy 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy po przyjęciu autopoprawek, poddał pod głosowanie uchwałę 

budżetową Gminy Rakszawa na rok 2024 wraz z przyjętymi autopoprawkami. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała budżetowa Gminy Rakszawa na 

rok 2024 będzie miała Nr LVI/450/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 grudnia 2023 roku,  po 

czym uznał punkt piętnasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 16 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szesnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2024 

– 2031. Pan Przewodniczący odczytał Uchwałę Nr 3/18/2023 z dnia 5 grudnia 2023 roku 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie projektu 

uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2024 – 2031. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż radni pełną treść wraz z uzasadnieniem mają 

dołączoną do materiałów na sesję, zapytał czy ma w tej chwili odczytać także uzasadnienie. 

Radni powiedzieli, iż zapoznali się z pełną treścią uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o  przedstawienie 

opinii. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2024 – 

2031 uwzględniając wartości matematyczne, które wynikają z uchwały budżetowej Gminy 

Rakszawa na 2024 rok.  



Przewodniczący Rady Gminy podziękował Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, po czym 

otworzył dyskusję w temacie tej uchwały, zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej 

uchwały, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 

2024 – 2031 wraz z autopoprawką. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LVI/451/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Rakszawa na lata 2024 – 2031, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

szesnasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 17 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siedemnastego porządku obrad 

tj. Wnioski i zapytania radnych. 

Pan Wójt powiedział, iż ma listę wniosków i zapytań radnych, w tej chwili na nie odpowie. 

Jeżeli chodzi o odśnieżanie chodników, to chodniki są przy drogach powiatowych, przy 

drogach gminnych ich nie ma, stanowisko Zarządu Dróg Powiatowych reprezentującego 

Powiat Łańcucki jest takie, że chodniki powinny być odśnieżane rzez właścicieli wszystkich 

nieruchomości, które przylegają bezpośrednio do chodnika, zarówno zabudowanych, jak 

i niezabudowanych,  taka informacja wpłynęła. Jeżeli chodzi o przesłane nagrania pługów 

odśnieżających drogi powiatowe i zasypujących chodniki, sprawa jest rozpatrywana pod kątem 

przekazania jej odpowiednim organom. Pan Wójt powiedział, iż w kwestii odśnieżania 

interweniowali wszyscy radni oraz sołtys z Wydrza i sołtys z Rakszawy Górnej. Odnośnie 

anonimowych donosów na stronach internetowych orz przesyłanych do Urzędu Gminy, to 

jeżeli mają znamiona wniosków anonimowych nie są rozpatrywane, natomiast jeżeli mają 

jakieś dane np. zawiadomienie o przestępstwie, to wówczas przesyłamy do organów 

właściwych. Jeżeli chodzi o Ośrodek Zdrowia, to został on wynajęty jeszcze w poprzedniej 

kadencji na okres długoletni Centrum Medycznemu w Łańcucie, właścicielem Centrum 

Medycznego nie jest Gmina lecz Powiat Łańcucki, który wykonuje zadania właścicielskie. 

Centrum Medyczne jest jednostką, która ma odpisaną umowę z Narodowym Funduszem 

Zdrowia. Pan Wójt powiedział, iż umowa najmu była powiązana z kosztami remontu, dlatego 

też w tej chwili Gmina ma związane ręce jeżeli chodzi o wypowiedzenie tej umowy. Pan Wójt 

powiedział, iż padło pytanie, czy można sterować oświetleniem ulicznym każdym osobno, 

odpowiedź na nie brzmi nie, nie można, niemniej jednak dofinansowanie, które Gmina uzyskała 

będzie na to pozwalało, gdyż będą to lampy modułowe LED-owe. Kolejna sprawa dotyczyła 

samochodu, Pan Wójt powiedział, iż wynikły takie kwestie, że zgodnie z ustawą Gmina jest 

zobligowana do dowożenia dzieci z miejsc oddalonych od szkoły podstawowej, dotyczy to 

przede wszystkim Potoka, jest to niewielka liczba dzieci, niemniej jednak samochodem 

osobowym nie można ich wozić na raz, trzeba jeździć dwa razy, planowana jest zmiana i zakup 

samochody, ceny samochodów nowych są „przerażające”, przez Zakład Komunalny udało się 

znaleźć samochód używany, może uda się go kupić jeszcze w tym roku, jest to samochód 

dziewięcioosobowy marki Toyota, przebieg około 140 000 km, serwisowany co 20 000 km 

w ASO, zakup byłby z salonu. Kolejne pytanie dotyczyło tego, czy Gmina dofinansowuje 



prywatne żłobki, odpowiedź na nie brzmi tak, Gmina dofinansowuje prywatne żłobki zgodnie 

z uchwałą podjętą w poprzedniej kadencji, obowiązek odjęcia takiej uchwały nakładały 

obowiązujące przepisy. Następne pytanie dotyczyło tego, o co chodzi ze sporem zbiorowym ze 

Związkami Zawodowymi, Pan Wójt poinformował, że jest to Międzyzakładowy Związek, 

obejmujący nie tylko nasz Urząd, może zrzeszać wszystkich pracowników samorządowych 

Powiatu Łańcuckiego. Związek wystąpił do Wójta, jako pracodawcy z wnioskiem z żądaniami 

o podwyższenie wynagrodzenia zasadniczego dla wszystkich pracowników zatrudnionych 

przed 1 września 2020 roku w Urzędzie Gminy w Rakszawie o kwotę 1.000,00 zł netto 

z  wyrównaniem od dnia 1 stycznia 2023 r., drugi punkt to wymiana podłóg we wszystkich 

pomieszczeniach, w których znajduje się stary parkiet, trzeci punkt to zapewnienie 

pracownikom pomieszczenia socjalnego, jadalni do spożywania posiłków własnych, 

nieuwzględnienie żądań w terminie będzie uznane za wszczęcie sporu zbiorowego. Pan Wójt 

powiedział, iż spór polega na tym, że Związki Zawodowe żądają, a pracodawca się nie zgadza. 

Kolejne pytanie dotyczyło liczby stanowisk w Urzędzie Gminy oraz tworzenia sztucznych 

stanowisk, zgodnie z informacją od kadrowego na dzień dzisiejszy liczba stanowisk 

urzędniczych w tym kierowniczych łącznie z Wójtem i zastępcą Wójta wynosi 22, stan na 

koniec poprzedniej kadencji 23, więc jest mniej, gdyby był wzrost byłoby to uzasadnione 

zarówno wzrostem zadań, jak i wzrostem inwestycji, Pan Wójt poprosił o wskazanie, nie 

w  formie anonimowej, jakie sztuczne stanowiska zostały stworzone, wszystkie mieszczą się 

w ustawie o pracownikach samorządowych. Ostatnie pytanie dotyczyło kary finansowej 

nałożonej na Gminę i czy będzie ona miała wpływ na budżet, oczywiście wpływ na budżet 

będzie miała. Pan Wójt powiedział, iż decyzją Podkarpackiego Inspektora Ochrony Środowiska 

w Rzeszowie na Gminę została nałożona kara finansowa w wysokości 14.263,00 zł za 

niewykonywanie obowiązków osiągnięcia poziomu przygotowania do ponownego użycia 

i recyklingu odpadów komunalnych za rok 2022, Gmina składa sprawozdania o poziomach 

recyklingu, prowadzi działania związane m. in. ze sprawozdawczością, w 2022 roku był jeszcze 

referat, który się zajmował ochroną środowiska i gospodarką odpadami. Pan Wójt odczytał 

wyjaśnienie pracownika, dlaczego Gmina otrzymała karę, powiedział iż dla Niego to 

wyjaśnienie jest niezrozumiałe, niemniej jednak ma nadzieję, że radni zrozumieli to 

wyjaśnienie. Pan Wójt powiedział, iż również w związku z karą będą prowadzone kontrole 

indywidualne wśród mieszkańców dotyczące segregowania odpadów, patrząc pod kątem tego, 

jaką karę Gmina mogła dostać, to otrzymana nie jest duża, dodał że po sprawdzeniu sprawozdań 

za 2023 rok, to kwestia recyklingu nie wygląda dobrze, w związku z czym w roku 2024 bardzo 

duży nacisk będzie kładziony na kwestie segregacji odpadów. Pan Wójt powiedział iż 

odpowiedział na wszystkie pytania, jeżeli ktoś jeszcze jakieś ma to na nie odpowie. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym punkcie, w związku 

z tym, że radni nie zabrali głosu uznał punkt siedemnasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 18 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu osiemnastego porządku obrad 

tj. sprawy różne, Pan Przewodniczący zapytał czy radni chcą zabrać głos w tym punkcie, 

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu uznał punkt osiemnasty porządku obrad za 

wyczerpany.  

 

Ad. 19 

 



W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął LVI sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 936 do godz. 1058.   
 

 

Protokołowała: Teresa Nowicka 
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